
 

 

Zápis č. 17 ze zasedání Akademického senátu FIT VUT konaného 
dne 30.9.2003 
 
Zasedání se konalo ve 13:00 hod. v zasedací místnosti FIT. 
 
Přítomni: Zendulka, Lampa, Meduna, Zemčík, Kreslíková, Kunovský, Křena, Peringer, 

Janoušek, Holenda, Kaluža, Kyrsch, Vráblík 
 
Omluveni:  
 
Hosté: Drábek 
 
 
Zasedání řídil doc. Zendulka, předseda AS FIT. 
 

Program: 

1. Schválení programu jednání  

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

3. Slib nového člena AS FIT (RNDr. Jitka Kreslíková, CSc.) 

4. Doplnění ekonomické komise AS FIT 

5. Volba předsedy studentské komory AS FIT 

6. Projednání pravidel přijímacího řízení pro rok 2004 (proděkan 
 Drábek) 

7. Projednání návrhu doplnění podmínek pro zahraniční studenty studující v anglickém 
 jazyce samoplátce (proděkani Drábek) 

8.Projednání návrhu na nového člena vědecké rady FIT 

9. Projednání připomínek k vnitřním předpisům VUT 

10. Informace z KR a KD 

11. Informace z AS VUT, RVŠ 

12. Různé  

13. Stanovení termínu příštího zasedání  

 

Průběh zasedání: 
Úvodem doc. Zendulka přivítal přítomné členy a hosta.  



 

 

Ad 1) Schválení programu jednání 

Doc. Zendulka navrhl vypustit z původně navrženého programu bod „Projednání plnění 
schváleného rozdělení finančních prostředků FIT a to z důvodu, že finanční uzávěrky jsou 
stanoveny na říjen. Tento bod bude zařazen na jednání příštího zasedání AS FIT. Dále bod 6 a 7 
týkající se pravidel přijímacího řízení pro rok 2004 a návrhu doplnění podmínek pro zahraniční 
studenty (samoplátce) se členové AS FIT rozhodli pouze projednat s tím, že schvalovat je 
budou na příštím zasedání AS FIT z důvodu požadavku na sjednocení formy dokumentů 
týkajících se pravidel a podmínek přijímacího řízení a průběhu studia jak pro studenty studující 
v českém jazyce, tak pro zahraniční studenty studující v angličtině. Takto upravený program 
byl bez připomínek schválen. 

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

K zápisu č. 16 ze zasedání AS FIT konaného dne 10.6.2003 nebyly žádné připomínky. 

Ad 3) Slib nového člena AS FIT (RNDr. Jitka Kreslíková, CSc.) 

Dr. Daniel Cvrček rezignoval vzhledem ke svému dlouhodobému pobytu v zahraničí (do 
konce roku 2004) na své členství v AS FIT. Náhradníkem zvoleným ve volbách do AS FIT je 
RNDr. Jitka Kreslíková, CSc., která složila slib člena AS FIT předepsaným způsobem. 

Ad 4) Doplnění ekonomické komise AS FIT 

Doc. Zendulka navrhl jako nového člena ekonomické komise AS FIT za odstoupivšího 
Dr. Daniela Cvrčka RNDr. Jitku Kreslíkovou.  

Hlasování 1 :                                                                                                                                  Hlasovalo 
13 členů AS FIT, 12 hlasů pro, 1 se zdržel hlasování 

Usnesení 1 :                                                                                                                                    

AS FIT schvaluje za nového člena ekonomické komise AS FIT RNDr. Jitku Kreslíkovou. 

 

Ad 5) Volba předsedy studentské komory AS FIT   

Volbu předsedy studentské komory AS FIT řídil předseda AS FIT doc. Zendulka. Na minulém 
zasedání AS FIT zazněl návrh na Zdeňka Vráblíka jako kandidáta na předsedu 
studentské komory AS FIT. Žádný jiný kandidát navržen nebyl. 

Volební komise pracovala ve složení: Ing. Petr Lampa –  předseda                                                                                                                     
       Dr. Vladimír Janoušek 
       Vlastimil Kaluža 
       Marek Kyrsch 

Podle Jednacího a volebního řádu AS FIT  proběhla tajná volba. Předseda volební komise 
ing. Lampa vyhlásil výsledky volby. Předsedou studentské komory AS FIT byl zvolen Zdeněk 
Vráblík. 

Hlasování 2:                                                                                                                                  Volilo 
5 členů studentské komory AS FIT, 5 hlasů pro 

Usnesení 2 :                                                                                                                                    
Předsedou studentské komory AS FIT byl zvolen Zdeněk Vráblík. 



 

 

 

Ad 6) Projednání pravidel přijímacího řízení pro rok 2004 (proděkan Drábek) 

Doc. Zendulka předal slovo proděkanovi doc. Drábkovi. Členové AS FIT obdrželi návrh 
s předstihem v elektronické formě. Doc. Drábek nastínil problematiku týkající se pravidel 
přijímacího řízení pro rok 2004, zejména čl. 4 Přestupy. Členové AS FIT se shodli na tom, že 
návrh schválí na příštím zasedání AS FIT s tím, že se dořeší vazba na studium zahraničních 
studentů v anglickém jazyce. Perspektivně je třeba dořešit i možnost výuky ostatních studentů 
v angličtině. K navrhované úpravě čl. 4 Přestupy nebyly zásadní připomínky. 

Ad 7) Projednání  návrhu doplnění podmínek studia pro zahraniční studenty studující 
v angličtině (proděkanDrábek) 

AS FIT doporučuje vedení fakulty, aby připravilo a předložili podmínky a pravidla pro 
přijímání samoplátců v paragrafovaném znění, včetně případného začlenění do studijního řádu. 
Poté bude návrh projednán a případně schválen na příštím zasedání. 

Ad 8) Projednání návrhu na nového člena vědecké rady FIT  

Děkan, prof. Hruška, předložil AS FIT návrh č. 6/2003 na jmenování nového člena             VR 
FIT doc. dr. Ing. Jiřího Maryšku, CSc., děkana Fakulty mechatroniky, Technické univerzity 
v Liberci místo prof. Svačiny, který rezignoval na členství ve VR FIT. Kolegium děkana FIT 
tento návrh doporučuje.  

Hlasování 3 :                                                                                                                                  Hlasovalo 
13 členů AS FIT, 13 hlasů pro 

Usnesení 3 :                                                                                                                                    
AS FIT projednal a schválil návrh p. děkana č. 6/2003 na jmenování nového člena VR FIT doc. 
dr. Ing. Jiřího Maryšku, CSc., děkana Fakulty mechatroniky, Technické univerzity v Liberci 
AS FIT jako nového člena VR FIT. 
 

Ad 9) Projednání připomínek k vnitřním předpisům VUT 

Na základě diskusí v kolegiu děkana a na základě žádosti p. děkana, prof. Hrušky, o projednání 
v AS FIT, připravili doc. Zendulka s p. děkanem společný návrh na úpravu Statutu VUT, která 
by umožnila zvýšit poplatky spojené se studiem u studentů, kteří studují o více než jeden rok 
déle, než je standardní délka studia.  

Současné znění odst. 2 čl. 14 Statut VUT: 

(2) Měsíční výše poplatku za studium činí:  

a. jednu čtvrtinu základu po dobu prvních dvanácti měsíců,  

b. jednu polovinu základu po dobu dalších dvanácti měsíců,  

c. základ po dobu dalších 12 měsíců,  

d. dvojnásobek základu v následujících měsících  

po zaokrouhlení nahoru na celé desetikoruny. 

Navrhovaná úprava je: 



 

 

(2) Měsíční výše poplatku za každý další započatý měsíc činí nejméně jednu čtvrtinu základu 
stanoveného podle § 58 odst. 2 zákona, nejvýše však 1/12  normativu stanoveného v příslušném 
kalendářním roce na jednoho studenta v daném studijním programu. Konkrétní výši poplatku 
pro danou fakultu vyhlašuje děkan fakulty po projednání a schválení akademickým senátem 
fakulty. 

V rozpravě vysvětlil doc. Zendulka důvody, které k návrhu změny vedou a přečetl kompletní 
znění dopisu připraveného k odeslání na legislativní komisi AS VUT. Diskutovala se otázka 
výše poplatku a možné vazby na kredity předmětů, které student studuje. 

Ad 10) Informace z KR a KD 

Doc. Zendulka informoval členy AS FIT o konání tří poradních schůzek ohledně rozšiřování 
fakulty přes ulici na Božetěchovu 1. Cílem poradních schůzek bylo za účasti projektantů 
prodiskutovat  a  vyjasnit si požadavky fakulty na potřebné plochy, jejich kvalitu případně 
technologické vybavení v souladu se schválením stavebního programu FIT; detailní dislokace 
ústavů bude ještě dopracována, v současné době se spíše jedná o územní rozmístění. 

Bezobslužný bufet v areálu Bož 2 – během tohoto týdne by měly být navezeny automaty a od 
6.10.2003 by měl začít bufet plně fungovat. Automaty budou k dispozici 24 hodin denně. Po 
dobu dvou měsíců půjde o zkušební provoz během něhož mohou vzniknout problémy z 
hlediska doplňování potravin a nápojů z důvodu neznalosti skutečných potřeb množství zboží. 

Další informace z kolegia rektora a z kolegia děkana jsou k dispozici v zápisech a na WWW 
stránkách školy a fakulty.  

Ad 11)Informace z  AS VUT, RVŠ 

Informace jsou k dispozici v zápisech na WWW stránkách školy a RVŠ. 

Ad 12) Různé 

Doc. Zendulka seznámil členy AS s připomínkou k VŠ zákonu, která se týká problému 
vyplývajícího z toho, že zákon nerozlišuje den zápisu a nabytí účinnosti zápisu. Z toho potom 
plynou pro zapsané studenty problémy, že jsou považováni za studenty už dnem zápisu (tj. 
např. v červnu), i když akademický rok začne 1.9. Tuto připomínku, která byla projednávána na 
kolegiu děkana podal v požadovaném termínu – do 22.9. (šlo o urgentní záležitost). 

 

Ad 13) Stanovení termínu příštího zasedání 

Příští zasedání AS FIT bude v úterý 4.11.2003 ve 13:00 hod. v zasedací místnosti FIT. 

AS FIT schválil zařazení bodu „Projednání plnění schváleného rozdělení finančních prostředků 
FIT“ na příští zasedání, tj. 4.11.2003. 
 
 
Zapsala: Eva Svánovská, DiS. 
 
Doc. Ing. Jaroslav Zendulka, CSc., předseda AS FIT v.r. 
 
Zdeněk Vráblík, předseda studentské komory AS FIT v.r. 


